



# Canadian Radiation Protection Association Association canadienne de radioprotection

## TDG “Class 7” Refresher for the Radiation Safety Officer

**Presented by:** Trevor Beniston, CRPA(R), Provincial Radiation Safety Leader, Cancer Care Alberta

**Duration:** 3 hours

**CRPA(R) Maintenance Points Allotment:** 0.4 points. Certificates are issued upon completion of the Course Evaluation Survey at the end of the course.

**Cost:** Members - \$50 + 13% HST / Non- members - \$200 + 13% HST

### Course Outline

Radiation Safety Officers are generally not involved with the day-to-day transportation of radioactive material, yet they are typically responsible for ensuring transportation is done correctly. To keep an RSO up to date, the session reviews the shipping, receiving, training, and record keeping requirements for common Class 7 shipments by road and air. The discussion will focus on the practical aspects of properly transporting radioactive material, while addressing common misunderstandings that you may encounter as an RSO. By the end of the session, you will be able to:

- Explain your responsibilities as a consignor, carrier, or consignee;
- Identify when a material is shipped as Class 7;
- Select the appropriate packaging;
- Identify the necessary safety marks for the package;
- Complete the proper shipping documents; and
- Report on dangerous occurrences and supply the necessary information.

**This session is intended as a refresher for individuals who have taken formal Class 7 TDG training previously. Participants that complete the session will receive a certificate of attendance, however a formal TDG “certificate of training” will not be issued.**



# Canadian Radiation Protection Association Association canadienne de radioprotection

## Mise à niveau sur le TMD « classe 7 » pour les responsables de la radioprotection

**Présenté par :** Trevor Beniston, (A)ACRP, responsable provincial de la radioprotection, Cancer Care Alberta

**Durée :** 3 heures

**Attribution des crédits de maintien (A)ACRP :** 0,4 point. Les certificats de formation seront disponibles lorsque le questionnaire d'évaluation sera rempli à la fin de la formation.

**Coût :** Membres - 50 \$ + 13% TVH / Non-membres - 200 \$ + 13% TVH

### Plan de cours

Les responsables de la radioprotection ne sont généralement pas impliqués dans les activités quotidiennes de transport de matières radioactives, pourtant ils sont généralement responsables de s'assurer que les transports sont effectués correctement. Afin de maintenir à jour le RRP, la séance passera en revue les exigences quant à l'envoi, la réception, la formation et la tenue de registres pour les envois routiers et aériens communs de classe 7. La discussion se concentrera sur les aspects pratiques d'un transport de matières radioactives adéquat, tout en abordant les malentendus courants que vous pourriez rencontrer en tant que RRP. À la fin de la séance, vous serez en mesure :

- D'expliquer vos responsabilités d'expéditeur, de transporteur et de destinataire ;
- D'identifier quand une matière doit être expédiée comme une classe 7 ;
- De sélectionner l'emballage approprié ;
- D'identifier les indications de danger nécessaires sur les colis ;
- De remplir les documents d'expédition adéquats et
- De signaler les événements dangereux et de fournir les informations nécessaires.

**Cette séance se veut une mise à jour pour les personnes qui ont déjà suivi une formation sur le TMD de matières de classe 7. Les participants qui compléteront la séance recevront un certificat de participation, cependant aucun « certificat de formation » TMD officiel ne sera émis.**